
 

 

Ons college waardeert het initiatief van Sociaal Maas en Waal om de Routekaart 

Energieneutraal Druten 2040 aan te vullen zeer. We herkennen ons in een groot aantal 

van de voorgestelde besluiten en dragen er zorg voor dat deze een plaats krijgen in het 

Uitvoeringsprogramma Duurzaamheid waaraan wij werken. Daarnaast onderzoeken wij 

de haalbaarheid van enkele goede ideeën die Sociaal Maas oppert. Hieronder geven wij 

per voorstel onze reactie. 

 

Ad 1. 

 

De WDW begint dit jaar nog met een gemeente breed warmteplan waarin de door Sociaal 

Maas en Waal aangevoerde zaken zoals de alternatieven voor verwarming met gas 

worden bestudeerd. Tevens worden in een pilotwijk de eerste stappen gezet. 

  

Alle gemeenten moeten vanuit het concept klimaatakkoord uiterlijk eind 2021 een 

transitievisie warmte opleveren. Deze transitievisie bevat uitvoeringsplannen voor de 

wijken die vóór 2030 van het gas af gaan. Vanáf 2021 gaat het volgende schema in 

werking: 

 
 

Voor zover nu duidelijk dient er voor een wijk die in 2030 van het gas gaat dus in 2022 

een warmteplan gereed zijn. De WDW geeft daar gehoor aan. 

 

Om tot de diverse warmteplannen te komen wordt onderzoek gedaan en de mogelijke 

alternatieven tegen elkaar afgewogen. Het een en ander maakt onderdeel uit van het 

uitvoeringsprogramma duurzaamheid waar de WDW momenteel aan werkt. 

 

Ad 2.  

 

Bij de door Sociaal Maas en Waal aangedragen initiatieven, de volgende opmerkingen: 

 

1. De Uivermeertjes, zonnepark op water 

 

De WDW is in gesprek met diverse stakeholders rond de Uivermeertjes over 

mogelijkheden voor een drijvend zonnepark. Van belang is dat eerst overeenstemming 

met SBNL Natuurfonds gevonden moet worden. Aan deze partij is de Uivermeertjes 

verpacht. 

  



 

 

2. Larendeel, gecombineerd zonnepark op land in combinatie met windturbines 

 

Larendeel valt binnen de aangewezen zoekgebieden voor een zonneparken. Wij hebben 

contact met de initiatiefnemers.  

 

Een kader voor zonnebeleid is in de maak. Op korte termijn wordt een eerste concept 

gepresenteerd. In het kader staat hoe ons zonnebeleid wordt vormgeven (denk 

ruimtelijke aspecten, participatie etc.)  

 

De gemeenteraad heeft zich op de korte termijn uitgesproken tegen de komst van 

windturbines. Gezien het nationale klimaatakkoord, lijkt het erop dat windturbines 

onvermijdelijk zijn voor een energieneutrale gemeente/regio. Daarom wordt de deur voor 

windturbines op een kier gehouden.  

 

3. Zonnepark de Vissert  

 

Er is een principeverzoek ingediend door de initiatiefnemers. De Vissert lijkt een kansrijk 

initiatief. Maar ook voor de locatie aan de Vissert geldt dat deze moet voldoen aan het 

kader voor zonnebeleid dat wordt opgesteld. 

4. Het Goor/Appelterns veld/Ganzekuil  

Voor drijvende zonneparken op Het Goor en De Ganzekuil en windturbines op het 

Appelterns veld zijn geen principeverzoeken ingediend. De genoemde afgravingen zijn 

eigendom van respectievelijk Het Geldersch Landschap en een particulier.  

 

Voor windmolens heeft de gemeenteraad op korte termijn geen ruimte geboden. Zie 

opmerking bij Larendeel. 

 

Ad 3. 

 

Een voorlichtingsplan maakt onderdeel uit van het uitvoeringsplan Duurzaamheid waar 

de WDW momenteel mee bezig is.  

 

Ad 4. 

 

De ODRN is belast met de handhaving op de besparings- en informatieplicht van 

bedrijven en instellingen met een verbruik > 50.000 kWh per jaar of > 25.000 m3 gas 

per jaar. 

 

Ad 5. 

 

De gemeente Druten is in gesprek met zowel ZLTO als de OVD over verduurzaming, de 

energietransitie en hoe de gemeente daarbij kan ondersteunen. 

 

Als eerste stap hebben wij de expertise van de procesregisseur duurzaamheid van het 

Rijk van Nijmegen ingezet, om voor 5 tot 10 bedrijven een duurzaamheidsscan uit te 

voeren.  

 

  



 

 

Ad 6. 

- Wijkcentrum De Doorkijk inclusief de sportzaal is volledig duurzaam uitgevoerd. 

Hier is het maximum aantal PV panelen geplaatst.  

- Op het hoogste dak van het gemeentehuis zijn zonnepanelen aangebracht. 

- Met D’n Bogerd worden momenteel gesprekken gevoerd over mogelijkheden voor 

verduurzaming. 

- De Meent, De Lier en ’t Trefpunt zijn geprivatiseerd. Dit hoeft overigens niet te 

betekenen dat de gemeente hier niet kan ondersteunen. 

Algemeen 

WDW treedt in overleg met dorpshuizen en wijkcentra over de mogelijkheden voor 

verduurzaming van deze dorpshuizen en hoe de gemeente daarbij kan ondersteunen. 

Een kader met randvoorwaarden voor de bijdrage aan de verduurzaming van 

maatschappelijk vastgoed maakt onderdeel uit van het uitvoeringsplan dat in de maak is.  
 

Ad 7. 

 

Op 21 augustus 2017 is, samen met Onze Clubkracht (www.onzeclubkracht.nl) een 

informatiebijeenkomst over subsidieregelingen voor energiebesparende maatregelen 

georganiseerd in de kantine van Voetbalvereniging Dio'30. Tevens is bij geïnteresseerde 

verenigingen een gratis energiescan (helft van de kosten voor rekening van de 

gemeente, de andere helft voor rekening van Onze Clubkracht) uitgevoerd en is gepolst 

of zij voelen voor de Subsidieregeling Energiebesparing en Duurzame Energie 

Sportaccommodaties (EDS) of Subsidieregeling Stimulering Duurzame Energieproductie 

(SDE). De aanwezige clubs gaven echter aan de keuze voor een dergelijk traject uit te 

stellen. 

 

Omdat de gemeente Druten een ambitie heeft op het gebied van duurzaamheid worden 

de verenigingen nogmaals geconsulteerd en wordt bekeken of er mogelijkheden zijn om 

de verenigingen te ondersteunen. Als daar animo voor is, onderzoekt de WDW 

mogelijkheden om verenigingen mee te nemen in de verordening voor de 

Duurzaamheidslening.  

 

 

 

  

http://www.onzeclubkracht.nl/


 

 

Ad 8. 

 

Gemeenten mogen formeel geen lokale inkomenspolitiek bedrijven. Alleen lagere 

inkomens een  subsidie geven, om ook deel te kunnen nemen aan de energietransitie, 

wordt nog nergens gedaan en er is ook geen wettelijke grondslag voor. 

Wat wel mag is huishoudens met energiearmoede ondersteunen met een energiecoach 

om zo besparingen te realiseren. Of huishoudens die hun woning van de 

woningcorporatie huren toch voorzien van energiemaatregelen, maar dat is dan aan de 

woningcorporatie om te beslissen.  Wat onderzocht kan worden is een subsidieregeling 

die voor alle huishoudens geldt, maar waarbij je naar een mogelijkheid zoekt om extra 

ondersteuning voor lagere inkomens te bieden door bijvoorbeeld advisering of collectieve 

inkoop. 

 

Bestaande subsidies:  

 

Voor duurzame warmtebronnen:  

https://www.rvo.nl/subsidies-regelingen/investeringssubsidie-duurzame-energie-isde 

 

Ook kunnen particulieren die in VVE complex wonen subsidie aanvragen: 

https://www.rvo.nl/subsidies-regelingen/subsidie-energiebesparing-eigen-huis 

 

Huiseigenaren die isolatiemaatregelen of duurzame energiemaatregelen willen treffen 

kunnen ook een beroep doen op het landelijke energiebespaarfonds: 

https://www.svn.nl/fondsmanagement/fondsdetail/nationaal-energiebespaarfonds 

 

Huiseigenaren die zonnepanelen aanschaffen kunnen de BTW terugvragen: 

https://www.btwterugvragenzonnepanelen.nl/isde-nieuwe-subsidieregeling.html 

 

Ad 9. 

 

Parlementsleden Lodders en Van Weyenburg hebben in november 2018 een motie 

ingediend in de tweede kamer. In de motie verzoeken zij de regering o.a.: een voorstel 

te ontwikkelen waarmee zonnepanelen standaard buiten de ozb gehouden worden. Op dit 

moment is dit nog geen werkelijkheid. Om deze reden wordt de huidige waarderingswijze 

niet aangepast. Zonnepanelen zijn geen aparte objectdelen en kunnen derhalve niet 

buiten de waardering gehouden worden. 
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